
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 listopada 2019 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Agnieszka Żukowska 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

Radni nieobecni: Krycki Adam, Olech Marcin 

Radni spóźnieni: Beata Sowińska 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zapoznanie się i zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej na 2020 rok. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Ireneusz Ziółkowski, który przywitał przedstawicieli Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Posiedzenie zostało zwołane w celu wydania opinii o projekcie budżetu na 2020 rok. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w załączniku nr 5 do projektu uchwały budżetowej 

zapisane są inwestycje realizowane przez urząd i fundusz sołecki, tj.: 

1. Budowa przyłącza wodociągowego do budynku świetlicy wiejskiej w m. Dobra. 
2. Budowa punktu czerpania wody w m. Gałęzów. 
3. Dofinansowanie prywatnym inwestorom budowy przydomowych oczyszczalni ścieków 

w ramach przyjętego programu. Jest to projekt dofinansowujący zadanie dla 5-6 
mieszkańców.  

4. Pomoc finansowa dla Powiatu Słupskiego. Pomoc ta jest z przeznaczeniem na 
dokumentacje, którą musi wykonać powiat, aby można było realizować remonty dróg. 

5. Przebudowa drogi gminnej w m. Budowo. Droga została obiecana mieszkańcom. Rok 
rocznie, z jedną przerwą, mieszkańcy przekazywali środki na remont tej drogi. Słusznym 
będzie zakończyć tę inwestycję kompleksowo. 

6. Budowa chodnika w m. Kotowo. Zadanie jest realizowane w ramach funduszu 
sołeckiego. Gmina nie dokłada do tego zadania. 

7. Przebudowa drogi gminnej w m. Podole Małe. Zadanie jest realizowane w ramach 
funduszu sołeckiego. Gmina nie dokłada do tego zadania. 

8. Przebudowa drogi gminnej w m. Żarkowo. Zadanie jest realizowane w ramach funduszu 
sołeckiego. Gmina nie dokłada do tego zadania. 

9. Przebudowa drogi gminnej w m. Dobra - dokumentacja projektowa. Zakładany termin 
realizacji tej drogi to marzec 2020. Zostanie zgłoszona do Funduszu Dróg 
Samorządowych. Aby móc realizować tę drogę należy mieć przygotowaną dokumentację. 



10. Zakup materiałów na przebudowę chodników w m. Niepoględzie. Temat jest znany 
Radnym. 

11. Zakup i montaż wiaty przystankowej w m. Niemczewo. Zadanie jest realizowane 
w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Motarzyno. 

12. Przebudowa systemu ogrzewania w świetlico-remizie w m. Starnice.  
13. Budowa i rozbudowa placów zabaw w miejscowościach: Dobieszewo, Dębnica 

Kaszubska, Gogolewko, Gogolewo, Grabin, Kotowo, Łabiszewo, Podwilczyn, Skarszów 
Górny, Skarszów Dolny. Wszystkie te drogi zostaną wykonane w ramach funduszu 
sołeckiego. 

14. Budowa wiaty biesiadnej w m. Mielno. To zadanie również realizowane jest w ramach 
funduszu sołeckiego. 

15. Zagospodarowanie terenu wokół zbiornika wodnego w m. Motarzyno. Zadanie jest 
realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

16. Zakup nieruchomości zabudowanej w m. Dobieszewo (działka nr 130/3 o pow. 1,0298 
ha). Jest to stara szkoła, niegdyś będąca w posiadaniu gminy. Zostanie sporządzona 
umowa przedwstępna na te nieruchomości. 

17. Zakup środków trwałych do urzędu gminy. W ramach tych środków zostanie zakupiony 
serwer bądź agregat prądotwórczy na potrzeby urzędu. 

18. Spłata zobowiązań wobec BOŚ oddz. w Koszalinie z tytułu sfinansowania budowy 
obiektu szkolnego w Dębnicy Kaszubskiej.  

19. Instalacja systemu monitoringu przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Dębnicy 
Kaszubskiej. Postanowiono zamontować monitoring ze względu na zbyt dużą liczbę 
dewastacji mienia przez młodzież. 

20. Budowa centrum opiekuńczo-mieszkalnego - ośrodek całodobowego pobytu dla osób 
niepełnosprawnych. Gmina aby móc starać się o przyznanie środków na ten cel musi 
mieć gotowy projekt i plan. 

/Na posiedzenie dotarła Radna Beata Sowińska/ 

21. Wydatki na wniesienie wkładów do ZGK Sp. z o.o. w Dębnicy Kaszubskiej. 
22. Budowa świetlicy w m. Gałęzów - dotacja celowa. Oba te zadania są kontynuacją 

rozpoczętych zadań. 
23. Budowa sali gimnastycznej wraz z boiskiem wielofunkcyjnym w m. Gogolewo. Zadanie 

to rozpocznie się w 2020 roku. Na budowę sali Gmina dostała dofinansowanie. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie ile z funduszu sołeckiego dołoży sołectwo Budowo do 

remontu drogi? Sołectwo to jest uprzywilejowane, skoro takie środki zostaną dla nich 

przeznaczone. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że Budowo dołoży 30 tys. zł. Sołectwo nie jest 

uprzywilejowane. Rokrocznie przekazują na ten cel środki, dlatego też należy zakończyć tę 

inwestycję. Sołectwo tego chce, ma taka potrzebę. Za tyle lat przeznaczania środków na ten cel, 

po prostu im się należy. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, że w projekcie budżetu nie ma zapisów 

dotyczących dokończenia drogi w Troszkach. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że nie można było wykazać Troszek ze względu na 

przekroczenie budżetu. W planach jest dokończenie tej drogi. W zeszłym roku wskazano tę 

drogę, szukano na nią środków. Tegoroczny budżet jest trudny, poniekąd spowodowane jest to 



wahaniami na rynku pracy. Wzrastają pensje nauczycieli. Jakiekolwiek oszczędności, bądź 

ponadplanowe wpływu do budżetu, które pojawią się w ciągu roku, zostaną przeznaczone na 

drogi. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski przeszedł do załącznika nr 6 projektu uchwały. W tym 

załączniku przedstawione zostały projekty zaplanowane do kontynuacji w roku 2020. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że przy pojawieniu się oszczędności, będzie realizowana 

czerwona szkoła i wzmocnienie dachu. Po pożarze dokonano wymiany blachy, nie zostały 

wymienione nadpalone i osłabione belki. Wymianę należy zaplanować w przyszłym roku. 

W budynku zaplanowano wymianę pieca na bardziej ekologiczny. To pozwoli ograniczyć zużycie 

drewna i zmniejszyć emisję. Zdarza się tak, że z komina leci sporo dymu, ale to ze względu na to, 

iż drewno nie było odpowiednio długo sezonowane. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie jak wyglądają dotacje i subwencje oświatowe? 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformował, że dochody wynoszą 11653000. Gmina z własnego 

budżetu dołoży 813 tys. zł. W całości zadaniem gminy jest przedszkole, które kosztuje 5 mln zł. 

Gmina na ten cel nie dostaje subwencji, jest przekazywana dotacja na dzieci w wieku 5-6 lat. Na 

jedno dziecko gmina otrzymuje 5284 zł. Przedszkola są potrzebne. Jeżeli dziecko od samego 

początku rozpoczyna edukację w naszej gminie, to późnej także trafia do naszej szkoły. Swego 

czasu rozpatrywana była możliwość otwarcie żłobka. Niestety, póki co są ku temu same 

przeszkody. Mimo, że w kraju funkcjonuje program „Maluch +”, to w naszej gminie nie ma zbyt 

wiele urodzeń. Obostrzenia programu ograniczają możliwości rozwoju. W oświacie kolejny rok 

jest bez wypłaconych 14-stek. Nauczyciele mają maksymalnie wypełnione etaty. We wszystkich 

szkołach wdrożono język kaszubski, a w szkole w Dębnicy Kaszubskiej język niemiecki 

mniejszości narodowej. Dzięki tym dodatkowym zajęciom do budżetu gminy trafiają ogromne 

środki.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy pozostałe szkoły zastanawiają się nad 

wprowadzeniem języka niemieckiego mniejszości narodowej? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że tak. Realizacja tych zajęć zasili budżet gminy, 

jednak w przypadku mniejszych szkół inaczej obliczana jest waga subwencji. 

Radny M. Batóg zadał pytanie czy różnica dotacji wypłaconej dla szkoły w Niepoględziu 

zostanie zwrócona gminie? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że nie. Gmina z własnych środków musiała przekazać 

dotację dla szkoły. Wystąpiono o przekazanie środków z rezerwy celowej, ale póki co żadna 

decyzja nie została podjęta. 

Radny P. Paczesny zauważył, że do oświaty gmina nie dopłaca dużych pieniędzy, jednak koszty 

cały czas wzrastają. Niektóre gminy mieszczą się w przekazywanej subwencji i nie muszą 

dopłacać z własnego budżetu lub dopłacają bardzo niewiele kwoty. Pewne koszy są stałe, dlatego 

gdyby była jedna szkoła, to ogarniałaby wszystkie wydatki w niektórych zakresach. Urząd popiera 



małe szkoły, do których są przekazywane dotacje, ale i tak są one niewystarczające, aby pokryć 

wszystkie wydatki. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że ma świadomość, iż Radny nie jest zwolennikiem 

małych szkół, najchętniej zamknąłby szkołę w Gogolewie, ale zostały one utworzone, uczniowie 

mają dobre warunki do nauki. W Gogolewie powstanie sala gimnastyczna, która podniesie 

standard placówki. Na pewno nie będzie likwidacji żadnej szkoły. 

Radny P. Paczesny poinformował, że na drogi gminne trzeba mieć projekty, tak aby jak tylko 

pojawi się możliwość, to móc je realizować. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że dokumentacja została zaprojektowana dla 2 dróg 

gminnych. Nie zostały one wpisane do realizacji, gdyż nie ma pewności ich wykonania i nie 

wiadomo czy budżet by się zamknął. Jak dostaniemy dotację, to zostaną wpisane do budżetu 

gminy. Wójt przedstawiła prezentację projektową Dziennego Domu Opieki, który może zostać 

zrealizowany na terenie Dębnicy Kaszubskiej, na Osiedlu Północ. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie co będzie z oczyszczalnią ścieków? Czy w planach jest jej 

modernizacja? Nasze osady nie spełniają norm. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że Gmina stara się o pozyskanie działki między 

ul. Tulipanową a ul. Niezapominajkową. Odpowiedziała Radnemu, że planem jest realizacja 

wodociągu na trasie Jamrzyno-Motarzyno oraz budowa studni czerpania wody w Krzywani. 

Z budżetu wypały Troszki, ul. Skarszewska, Maleniec, Zajęcza, Sosnowa – Kasztanowa. Jest 

projekt na ul. Malinową.  Radni Rady Gminy zobligowali się do remontu ul. Cisowej. Jest to 

droga równoległa do działek położonych przy terenach parafialnych. Jest to ślepa ulica. W 2010 

roku złożono obietnicę w formie uchwały, z tego należy się wywiązać. 

Wójt Gminy I. Warkocka zaprezentowała projekt Całodziennego Domu Opieki, jaki mógłby 

powstać w Dębnicy Kaszubskiej. Projekt ten były w 100% finansowany ze środków budżetu 

państwa. 

Radny R. Cech zwrócił uwagę na śliski parkiet na hali w Dębnicy Kaszubskiej. Jest też ciemno, 

może ¼ lamp się świeci, pozostałe się żarzą. Nie wiadomo w czym jest problem. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń  poddał pod zaopiniowanie treść 

projektu uchwały budżetowej na 2020 rok, który uzyskał liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 1 2 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków 

i Petycji 
3 0 0 

 



Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 

jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń zakończył obrady komisji wspólnych. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Szymaniuk  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził:  

Ireneusz Ziółkowski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 


